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مدیرعامل سایپا:

اقتصاد مقاومتی راهگشای مشکلات اقتصادی کشور است

سازمان حمایت از مصرف کنندگان:

گران فروشی در صدر تخلفات صنفی است

قیمت سکه و ارز ) به تومان(

کوتاه اقتصادی

قیمت بازارنوع سکه
1019500سکه تمام طرح جدید
1019000سکه تمام طرح قدیم

543000نیم سکه
290000ربع سکه

193000گرمی
103810هر گرم طلای 18 عیار

نوع ارز
3467دلار
3925یورو
5020پوند

950درهم
1243لیر ترکیه

رئیس ســازمان راهداری 
اقدام  منتظر  اینکــه  بیان  با 
وزارت نفت برای اجرایی کردن 
دستگاه  هزار   65 نوســازی 
هستیم،  فرســوده  کامیون 
گفــت: این پروژه نوســازی 
ناوگان جاده ای امسال عملیاتی 

نمی شود.
داود  فــارس،  گــزارش  بــه 
کشــاورزیان در نشســتی که با 
حضور خبرنگاران برگزار شد اظهار 
داشت: میزان مصرف سوخت در 
ناوگان عمومی حمل و نقل جاده ای 
به دلیل فرسوده بودن شدید ناوگان 

رقم بالایی است.
وی در پاسخ به این سؤال که 
برنامه ســازمان راهداری و وزارت 
نفت برای نوسازی ناوگان عمومی 
جاده ای خصوصاً ناوگان فرســوده 

کامیونی و مینی بوسی، گفت: برنامه 
نوسازی ناوگان همان تفاهمنامه با 
وزارت نفت و شرکت بهینه سازی 
مصرف سوخت است که به امضاء 
رســید تا 65 هزار دستگاه ناوگان 
با عمر بیش از 35 ســال نوسازی 

شوند.
رئیس سازمان راهداری و حمل 
و نقل جاده ای با بیان اینکه منابع 
حاصل از نوســازی این ناوگان از 
محل منابع صرفه جویی ســوخت 
حاصل می شــود، ادامه داد: فعلًا 
منتظر وزارت نفت هستیم تا متن 
موافقت نامه ای که باید با سازندگان 
ناوگان و شــرکت های لیزینگی و 
شرکت بهینه سازی مصرف سوخت 
به امضاء برسد، نهایی شده و بتوان 

پس از آن پروژه را آغاز کرد.
معاون وزیر راه و شهرســازی 

اظهار داشــت: نوســازی ناوگان 
عمومی جاده ای امســال عملیاتی 

نمی شود.
وی افــزود: یکی از مهمترین 

کارهایی که لازم است در چارچوب 
اقتصاد مقاومتی در کشــور انجام 
شود و شاید کمتر به آن پرداخته 
شده است، اصلاح قیمت انرژی و 

سوخت است.
معاون وزیر راه و شهرســازی 
تصریــح کرد: تازمانــی که انرژی 
مختلف  عرصه هــای  در  مصرفی 

قیمت های غیــر واقعی و پایینی 
دارنــد هیچگونه انگیــزه ای برای 
صرفه جویی سوخت در بخش های 
مختلف وجود ندارد که این مشمول 
بخش های مختلف حمل و نقلی و 

ساختمانی است.
کشــاورزیان خاطرنشان کرد: 
امروز هــم در بخش حمل و نقل 
و هم در بخش ساختمانی، شاهد 
اســراف و مصرف بیــش از اندازه 
ســوخت هســتیم و این مصرف 
بی رویه در تضاد با اقتصاد مقاومتی 

است.
رئیس ســازمان راهــداری و 
حمل و نقل جاده ای بیان کرد: باید 
چاره ای اندیشیده شود که مصرف 
بی رویه ســوخت کاهش یابد زیرا 
این ســوخت متعلق به نسل های 

آتی هم است.

معاون وزیر راه و شهرسازی اعلام کرد

نوسازی ناوگان کامیونی کشور معطل اقدام وزارت نفت

با گذشت یک ماه از سال 
میدانی  گزارش هــای  جدید 
نشان  پردیس  از شهر جدید 
ساز  و  که ســاخت  می دهد 
واحدهای مسکن مهر در این 
شهر هنوز متوقف است و این 
موضوع سبب گلایه متقاضیان 
آنها درباره واگذاری  و تردید 
واحدها در امسال شده است.

شیردل یکی از متقاضیان فاز 
5 پردیس که در سایت پاسخگویی 
حاضر شده اســت با اعلام اینکه 
تاکنــون 33 میلیون تومان واریز 
کرده است و هنوز قراردادی ندارد، 
گفت: قبل از پایان سال 94 به ما 
اعلام کــرده بودند که واحدهای 
مسکونی شما تا پایان سال واگذار 

می شود اما خبری نشد.
حسینی یکی دیگر از متقاضیان 
فاز 11 پردیس گفت: تاکنون آورده 
بنده به 33 میلیون تومان رسیده 
اما هنوز قــراردادی تحویل داده 
نشده هر چند در ابتدای ثبت نام 
قــرار بود که با 27 میلیون تومان 

صاحب مسکن مهر شوم.
وی افــزود: اگرچه 5 میلیون 
تومان بیشــتر از میــزان اعلام 
شده در ابتدای ثبت نام پرداخت 
کرده ایم اما امــروز با مراجعه به 

سایت پاســخگویی متوجه شدم 
که مبلغ 33 میلیون تومان سقف 
پرداختی من نیست و باید مبلغ 
آورده خود را به 40 میلیون تومان 

برسانم.
احســان زاده یکــی دیگر از 
متقاضیان مسکن مهر در فاز 11 
گفت: در سال 90 قرارداد مسکن 
مهرم امضا و قرار شد با 12 میلیون 
صاحب مسکن شویم اما به مرور از 
ما مبالغی دریافت شد تا آورده ما 
به 28 میلیون تومان رسید و در 
حال حاضر هم اعلام می کنند که 
بایــد آورده خود را تا 40 میلیون 

تومان برسانیم.
وی بــا بیان اینکه مســتأجر 
اســت و حتی کرایــه خانه او نیز 
چند ماه است عقب افتاده، گفت: 
پارسال موفق به انتخاب واحد شدم 
اما هنوز هــم نمی دانم که واحد 
بنده چه زمانی تحویل  مسکونی 
می شــود چرا که به نظر می رسد 
سال 95 هم سال تحویل واحدهای 

مسکونی نباشد.
وی در پاسخ به این سوال که 
آیا حاضر اســت واحد مسکونی 
خود را به فروش برســاند، گفت: 
بنده به هیچ وجه به فروش مسکن 
مهر خود راضی نمی شــوم و هر 

بلایی هم که سر ما بیاورند کوتاه 
نمی آییم.

احســان زاده ادامه داد: زمانی 
که ثبت نام کــردم جوان بودم اما 

در رفت و آمد پیر شدم.
500 قرارداد آماده ارائه

 به متقاضیان فاز 5
خبرنگار فارس در گفت وگو با 
یکی از مســئولان پاسخگویی به 
متقاضیان متوجه شد که به تازگی 
برای برخی واحدهای مســکونی 
تخصیص خورده است و قرار است 
به زودی قرارداد آنها تحویل شود.

بــه  پاســخگویی  مســئول 
متقاضیان مهر گفــت: به تازگی 
500 قــرارداد برای فاز 5 قرارداد 
آمــاده امضا شــده اســت که به 
محض رسیدن به دست ما آن را 
به اطلاع متقاضیان مســکن مهر 

خواهیم رساند.
ابوترابــی یکــی از متقاضیان 
مســکن مهر در فــاز 9 گفت: در 
سال 91 قرار بود واحد مسکونی 
بنده که تاکنون 18 میلیون تومان 
پرداخت کرده ام تحویل شود اما با 
گذشت 3 سال هنوز به دلیل نبود 

آب و برق تحویل داده نشده است.
وی افزود: پاســخ مســئولان 
شرکت عمران پردیس برای تحویل 
ندادن واحد مســکونی بنده این 
است که آب شرب پردیس کفاف 
این همه متقاضی را نمی دهد اما 
سؤال من این است که چرا اگر آب 
شرب این شهر کفاف متقاضیان را 
نمی داد این همه ساخت و ساز در 

این شهر صورت گرفته است.
خبرنگار از مسئول پاسخگویی 
به متقاضیان مسکن مهر پرسید 
که برخــی از متقاضیــان فاز 8 

اعلام می کننــد علیرغم پرداخت 
40میلیون تومان هنوز نه قراردادی 
داریم و نه انتخاب واحدی داشته ایم 
گفت: تحویل قراردادها در فاز 8 به 
مرور انجام خواهد شــد و به هر 
حال چون پیشرفتی در کار نبوده 
قراردادها نیــز تحویل متقاضیان 

نشده است.
وی افــزود: طبــق گفته های 
مســئولان شــرکت عمران شهر 
جدید پردیس قراردادهای فاز 8 
به زودی تحویــل متقاضیان و از 
اواخر سال جاری تحویل واحدهای 

مسکونی آغاز می شود.
به گفتــه وی، در حال حاضر 
متقاضیانی که در آبان ماه سال 91 
ثبت نام کرده اند برای عقد قرارداد 

دعوت می شوند.
توقف مســکن مهــر پردیس 
که به اذعان بسیاری از مسئولان 
عروس پروژهای مسکن مهر است، 
هر روز خســارت سنگین تری را 
برجای می گذارد، خسارت سنگین 
خواب ســرمایه در شــرایطی که 
قطار تــورم به راه خــود می رود 
هر روز بیش از روز قبل مســئله 
ایــن پروژه ها را پیچیده و امید به 
خانه دار شدن متقاضیان را دور از 

دسترس می کند.

گلایه متقاضیان مسکن مهر از بدقولی های مسئولان

مدیر کل امــور بین الملل بانک مرکزی گفت: وجوه حاصل از 
فروش نفت خام به نفع واردکننده یا بانک ایرانی مورد استفاده 

قرار گرفته و وارد کشور نمی شود.
حسین یعقوبی میاب در گفت وگو با نسیم درباره سرنوشت درآمد نفت 
کشــور پس از برجام اظهار کرد: وجوه حاصل از فروش نفت خام به نفع 
وارد کننده یا بانک ایرانی مورداستفاده قرار گرفته و وارد کشور نمی شود.

وی ادامه داد: هیچ یک از وجوه ناشــی از فروش نفت خام و میعانات 

گازی در شرایط حال حاضر، بلوکه نمی شود. بحث بلوکه شدن پول نفت 
خام ایران مربوط به قبل از اجرای برجام بوده که در حال حاضر رایزنی ها 

برای یافتن مسیری مشخص با هدف انتقال آن وجوه قبلی ادامه دارد.
مدیــر کل امور بین الملل بانک مرکزی با اشــاره به اینکه همه ارقام 
فروش نفت خام و میعانات گازی دریافت می شــوند، گفت: این وجوه در 
حساب ها با هدف پرداخت اعتبارات اسنادی جابجا می شودو واردات هم 

با آن صورت می گیرد.

گفتنی اســت ســخنان مدیرکل امور بین الملل بانک مرکزی نشان 
می دهد که مقصود از گشایش اقتصادی در پسابرجام، استفاده انحصاری 
واردکنندگان و بانک ها از پول نفت ملت ایران است. حال باید معلوم شود 
که آیا در توافق هسته ای با آمریکا چنین مقرر شده که در ازای از دست 
رفتن ســرمایه های هسته ای کشــور، پول ملت به جیب یک عده معدود 
برود؟ آیا قرار است در آینده از تعداد زیادی بابک زنجانی رونمایی شود؟ 

آیا منظور دولت از گشایش اقتصادی، همین است.

 LNG سفیر ایران در هند تاکید کرد: آمریکایی ها در صنعت
هند ســرمایه گذاری کرده و اجازه احداث و ورود هیچ گونه خط 

لوله ای را به هند نخواهند داد.
به گزارش خبرگزاری فارس به نقل از نیوایندین اکسپرس، غلامرضا 
انصاری سفیر ایران در هند طی سخنانی اعلام کرد، اجرای خط لوله صلح 
انتقال گاز ایران به هند شدنی نیست، چرا که آمریکایی ها در صنعت گاز 
طبیعی مایع شده هند سرمایه گذاری قابل توجهی کرده و در صورت ورود 
هرگونه خط لوله به این کشور این سرمایه گذاری ها با مشکل مواجه خواهند 
شد پس این کشور اجازه احداث خط لوله از ایران به هند را نخواهد داد.

ایران و پاکســتان در ســال 1995 میلادی توافق نامه ای را در مورد 

احداث یک خط لوله گاز امضا کردند. تاکنون ایران 900 کیلومتر از خط 
لوله آی پی را در خاک خود احداث کرده و منتظر احداث 700 کیلومتر 
باقی مانده از این خط لوله در خاک پاکستان است. قرار بود این خط لوله 

تا هندوستان امتداد پیدا کند.
پاکســتان باید تا پایان دسامبر 2014 میلادی خط لوله را در خاک 
خــود احداث می کرد اما به دلیل تهدیدهای آمریکا کار احداث خط لوله 

را تاکنون آغاز نکرده است.
طبق قرارداد اولیه بین دو کشور در مورد صادرات گاز طبیعی ایران به 
پاکستان، اگر تا پایان دسامبر 2014 این قرارداد عملیاتی نمی شد، پاکستان 
باید سه درصد از ارزش صادرات گاز را به عنوان جریمه به ایران پرداخت 

می کرد. ســفیر ایران در هند همچنین تاکید کرد: پروژه بندر چابهار که 
دسترســی به آسیای میانه را هموار خواهد کرد نیز تقریبا نهایی شده و 

تنها امضای وزرای دو کشور پای قراردادها نیاز است.
انصاری افزود: پروژه بندر چابهار به هندوســتان این امکان را می دهد 
تا به افغانستان، آسیای مرکزی، روسیه و شمال اروپا دسترسی پیدا کند.
از ســوی دیگر بنا به آزمایشــی که به تازگی انجام شده است انتقال 
کالاهــای هندی به اروپــا از طریق چابهار 40 درصد کاهش هزینه را در 

پی خواهد داشت.
در سفر وزیر امور خارجه هند به ایران طی روزهای گذشته دو کشور 

توافق کردند تا سرعت اجرای پروژه بندر چابهار را افزایش دهند.

مجری نمایش سوئیفت:

پول نفت بعد از برجام هم وارد کشور نمی شود!

سفیر ایران در دهلی نو:

آمریکا مانع انتقال خط لوله گاز ایران به هند است

و  حقوقــی  مدیــرکل 
رسیدگی به تخلفات سازمان 
حمایــت از مصرف کنندگان 
بیشترین  تولیدکنندگان،  و 
تخلفات واحدهای صنفی در 
طرح نظارتی نوروز امسال را 

گران فروشی، عنوان کرد.
اسماعیل قاسمی در گفت وگو 
با ایسنا با اشاره به اینکه بیشترین 
تخلفات واحدهای صنفی در طرح 

نظارتی نوروز امســال به ترتیب 
درج  کم فروشی،  گران فروشــی، 
نکردن قیمت و عدم صدور فاکتور 
بوده است، اظهار داشت: بیشترین 
شکایات مردمی در طرح نظارتی 
نــوروز 95 در بخــش کالایی به 
ترتیب شامل میوه و تره بار، انواع 
نان و مرغ بود و پس از آن پوشاک  
و آجیل و خشکبار قرار داشت و 
در بخش خدمات نیز شــکایاتی 

از رســتوران ها، آرایشگاه، تعمیر 
خودرو و قالیشویی اعلام شده و 

مورد رسیدگی قرار گرفت.
وی بــا بیان اینکــه در طرح 
نظارتی نــوروز 95، اولویت قرار 
دادن رسیدگی به شکایات مردمی 
طی دستورالعملی به همه استان ها 
ابلاغ شد، ادامه داد: بر این اساس 
از ابتدای اســفند سال گذشته تا 
پایان نیمه اول فروردین  امسال 

در مجموع 21 هزار و 679 فقره 
شکایت توســط مردم به سامانه 
124 ســتادهای خبری سازمان 
صنعت، معدن و تجارت استان ها 
ارسال شــد که 21 هزار و 670 
فقــره قابل پیگیری و 9 فقره نیز 

غیرقابل پیگیری بود.
قاســمی با بیان اینکه علاوه 
بر این آمار، تعداد شــکایت های 
رسیده به اتاق اصناف نیز 6281 

مورد بود، تصریح کرد: حدود 85 
درصد از کل شــکایت ها مربوط 
بــه کالا و 15 درصــد مربوط به 
خدمات بود که پس از بررسی های 
لازم، 35 درصد از شکایات منجر 
به تشکیل پرونده تخلف شد، 41 
درصد غیر متخلف شناخته شدند 
و 24 درصــد شــکایات به علت 
انجام مراحل  استعلام حقوقی و 
کارشناســی هم چنان در مرحله 

بررسی است.
مدیرکل حقوقی و رسیدگی به 
تخلفات سازمان حمایت بیان کرد: 
به طور کلی در مجموع به بیش 
از 76 درصد شکایات، رسیدگی و 
پاسخگویی شده است و از مجموع 
شــکایات رســیده 96 درصد به 
صورت تلفنی )124 سامانه(، 12 
درصد حضوری و 19 درصد کتبی 

گزارش شده است.

یک خبرگزاری حامی دولت نوشــت با وجود برجام، قیمت 
مسکن کاهش نمی یابد، مردم منتظر نباشند.

خبرگزاری ایســنا از قول یک عضو هیئت مدیره انجمن انبوه سازان 
استان تهران نوشت: با اینکه در شرایط فعلی پیش بینی وضعیت مسکن 
در ســال 95 مشکل اســت اما به نظر نمی رسد در نیمه اول سال شاهد 

رونق این بخش باشیم.
سیدرضا قهاری افزود: بعد از امضای برجام در سال گذشته از بعد روانی 
امیدواری برای رونق تولید و عرضه مسکن بیشتر شد اما حل مسائلی که 
تحریم ها طی سال های متمادی برای اقتصاد کشور ایجاد کردند نیازمند 
زمان اســت. به همین دلیل نمی توان خیلی به تحرک بخش مسکن در 

نیمه اول سال جاری دلخوش بود.
وی بــا بیان این که زمزمه هایی کــه بعضاً در مورد تجدید تحریم ها 
می شــود جو روانی منفی برای ســرمایه گذاری در بخش مسکن ایجاد 
می کند، گفت: سرمایه گذاران و خریداران همواره به دنبال بهترین شرایط 
هستند. حال آن که در وضعیت فعلی ثبات اقتصادی مشاهده نمی شود. 
بــه همین دلیل تولید و فروش در حالت تعلیق قرار دارد. البته ســابقه 
نشــان داده زمانی که ثبات اقتصادی در کشــور ایجاد می شود مردم به 
سمت خرید هجوم می آورند که می تواند منجر به افزایش تا 10 درصدی 

قیمت مسکن شود.
قهاری مشکلات بخش تقاضا را ناشی از نبود تسهیلات بانکی کافی 
دانست و افزود: دولت دچار کسری بودجه است و منابع کافی در اختیار 
بانک ها قرار ندارند. به همین دلیل نمی تواند به همه تقاضاهای تسهیلات 
پاسخ دهد. این منجر به بی تحرکی بخش تقاضا در مسکن شده و در این 

وضعیت تولید توجیه اقتصادی ندارد.
وی تأکید کرد: بخش اعظم منابع پولی کشور که می تواند به بخش 
مسکن تزریق شود در اختیار بخش خصوصی است که در شرایط فعلی، 

انگیزه کافی برای سرمایه گذاری ندارد.
به گفته این کارشناس مسکن، مردم منتظر هستند تا قیمت مسکن 
کاهش یابد اما بعید اســت چنین اتفاقی رخ دهد؛ چرا که شیب کاهش 
قیمت کند شــده است. درست است که در شش ماه اول سال نمی توان 
به رونق مسکن امیدوار بود اما پیشنهادم این است که متقاضیان مصرفی 
اقدام به خرید مسکن کنند؛ چرا که مسکن احتمالاً در نیمه دوم سال تا 

10 درصد افزایش قیمت خواهد داشت.

رئیس جمهور روسیه گفت: تحریم ها فرصتی برای پیشرفت 
کشاورزی روسیه شده است.

بــه گزارش فارس، خبرگزاری روســی راشــاتودی در گزارشــی به 
صحبت های پوتین در نشست سالانه با خبرنگاران پرداخته است، پوتین 
در این نشست اظهار داشته قیمت های محصولات غذایی به علت تحریم 
کشــورهای غربی افزایش یافته، اما این تحریم ها به این زودی برداشــته 
نخواهد شد و کشاورزان باید همچنان به نوسازی و مدرن سازی بخش های 

تولیدی خود اقدام کنند.
پوتین درباره تحریم های غربی اظهار داشــت: »این افزایش قیمت ها 
نتیجه تحریم محصولات غذایی اســت که می تواند به پیشرفت و توسعه 
کشاورزی ما کمک کند«. وی افزود: »حدود 40 میلیون نفر از مردم روسیه 
در مناطق روستایی زندگی می کنند و توسعه کشاورزی برای آنها حیاتی 
است. پیشرفت کشاورزی همچنین موجب ارتقای امنیت غذایی می شود.«
سال گذشــته تورم در این کشور 12/9 درصد اعلام شد. چهارشنبه 
هفته گذشته وزیر توسعه اقتصادی الکسی اولیوکائف گفت: »پیش بینی 
می شــود تورم در سال جاری با شیب تندی کاهش یابد و به 6/5 الی 7 
درصد برسد. البته این کاهش تدریجی امسال نیز ادامه می یابد و به 4/5 

الی 5 درصد خواهد رسید.«
پوتین همچنین به کشــاورزان اطمینان داد که تحریم ها در آینده  ای 
نزدیک برداشته نخواهد شد و محصولات غذایی خارجی به این زودی ها 
قفسه های روسی را فتح نخواهند کرد. کشاورزان نگران هستند که با لغو 
تحریم ها محصولات تولیدشده روی دستشان بماند و نتوانند وامی را که 
برای نوسازی و مدرن سازی و افزایش محصول خود گرفته اند، بازپس دهند.

عضو هیئت مدیره  بنیاد برکت گفت: این بنیاد با سرلوحه قرار 
دادن مردمی کردن اقتصاد، ســرمایه گذاری در مناطق محروم و 
ایجاد اشتغال در راستای تحقق اقدام و عمل در اقتصاد مقاومتی 

فعالیت می کند. 
به گزارش روابط عمومی بنیاد برکت وابســته به ستاد اجرایی فرمان 
حضرت امام)ره(، سیدعلی موسوی در حاشیه  گردهمایی سالانه شرکت های 
مشارکتی بنیاد برکت گفت: یکی از اساسی ترین مباحث اقتصاد مقاومتی، 
مردمی کردن اقتصاد و توانمندسازی اقتصاد است که بنیاد برکت و ستاد 
اجرایی فرمان حضرت امام )ره( این شاخص را سرلوحه  فعالیت های خود 

قرار داده اند. 
عضو هیئت مدیره بنیاد برکت افزود: هنگامی که ما با بخش خصوصی 
و کارآفرینان در شهرها و روستاهای دورافتاده همکاری می کنیم در راستای 
مردمی کردن اقتصاد قدم برمی داریم، چرا که زمینه مشــارکت مردم را 

اقتصاد کشور فراهم می آورد. 
وی با اشاره به مبحث مهم دیگر فعالیت های بنیاد برکت و ستاد اجرایی 
فرمان حضرت  امام )ره( که در راســتای سیاست های اقتصاد مقاومتی به 
شــمار می رود، گفت: ســرمایه گذاری در مناطق محروم از اصول اقتصاد 
مقاومتی است. چرا که رفع محرومیت می تواند به توانمندسازی اقتصادی 
در این مناطق و در نهایت تقویت اقتصاد کشــور بینجامد و بنیاد برکت 
نیز با توجه بــه همین اصل تلاش دارد فعالیت های اقتصادی خود را در 

این مناطق متمرکز کند.
موسوی در ادامه افزود: نکته  دیگری که نشان از حرکت بنیاد برکت 
در راســتای اقتصاد مقاومتی است، اصل قرار دادن »عدم ماندگاری« در 
همکاری با شرکت های بخش خصوصی است. در واقع ما بعد از چند سال 
که آن مجموعه تولیدی و شرکت همکار توانست به اهداف از پیش تعیین 
شده دست یابد، سهم خود را واگذار می کنیم که منجر به تقویت هر چه 

بیشتر مردمی کردن اقتصاد می شود.
موســوی با اشاره به این که یکی از شاخص های اصلی بنیاد برکت در 
مشارکت با شرکت ها و سرمایه گذاری در پروژه ها توجه به مبحث اساسی 
تولید و اشــتغال زایی است، تأکید کرد: هر چه اشتغال زایی در آن پروژه 
بیشــتر باشد، ما مشارکت بیشتری خواهیم کرد و این در حالی است که 
مطابق آمارها با ایجاد هر یک شغل مستقیم، چهار شغل غیرمستقیم نیز 
به وجود می آید، چه بهتر که این اشتغال در همان مناطق محروم و کمتر 

توسعه یافته باشد.

یک کارشناس بازار سرمایه گفت: بورس و اقتصاد کشور بیش 
از برجام به توجه مسئولین به تحقق شعار امسال نیاز دارد؛ چرا 
که عصاره شعار »اقتصاد مقاومتی؛ اقدام و عمل« توجه به تولید 

و توان داخلی است.
علــی زارع در گفت وگو  با خبرگزاری تســنیم گفت: ابهام در اجرای 
برجام و رفع تحریم ها یکی از عوامل افت شــاخص بورس و قیمت سهام 

در هفته های گذشته است.
وی افزود: با انتشــار خبر رســیدن به توافق در مذاکرات هسته ای و 
اجرای برجام طبیعی بود که گروه هایی چون خودرویی ها با افزایش قیمت 
و رونق مواجه شــوند، اما رشد بیش از اندازه نمادهای این گروه با انتشار 
خبرهای غیرموثق در خصوص امضا قرارداد با خودروسازان بزرگ خارجی، 
موجب هیجان در کلیت بازار شد و حالا با خالی شدن حباب قیمتی در 
خودرویی ها، شــاهد تحت تاثیر قرار گرفتن کلیت بازار سهام هستیم که 
این موضوع نشان از تداوم وجود جو هیجانی در بازار سرمایه کشور است.

زارع با بیان این که بورس موضوعی جدا از اقتصاد نیست اذعان داشت: 
تا زمانی که اتفاق خاصی در اقتصاد کشور نیفتد و رکود حاکم بر آن ادامه 
داشته باشد نباید انتظار بازاری پررونق و رو به رشد را داشت و مسئولین 
اگر به دنبال رونق بازار سهام هستند باید برای بهبود شرایط اقتصادی و 

صنایع اقدام عملی انجام دهند.
وی با اشاره به این که بورس و اقتصاد کشور بیش از برجام به توجه 
مسئولین به تحقق شعار امسال نیاز دارد تاکید کرد: عصاره شعار اقتصاد 
مقاومتــی؛ اقدام و عمل توجه به تولید و توان داخلی اســت؛ البته نباید 
مزایای رفع تحریم ها و اجرای برجام را هم کتمان کرد، به این شرط که 

برجام وارد فاز عملی و اجرایی شود.
این کارشناس بازار سرمایه اذعان داشت: با توجه به وابستگی اقتصاد 
کشور به نفت، افزایش قیمت جهانی نفت می تواند خبر خوشی برای اقتصاد 
باشد و این اتفاق این روزها در حال شکل گرفتن است و از این منظر بازار 

سرمایه می تواند نفس راحتی را بکشد.
زارع ادامه داد: یکی دیگر از موارد تاثیرگذار بر بورس نیز وضعیت جهانی 
فلزات اساســی، کانی های فلزی و پتروشیمی است که بررسی ها حکایت 
از جــو مثبت جهانی در این بــازار دارد و می توان از این منظر نیز آینده 
متعادل و رو به رشدی را برای بازار سهام در سال جاری پیش بینی کرد.

مدیرعامل شرکت خدمات حمایتی کشاورزی گفت: تا به این لحظه 
هیچ درخواستی برای افزایش قیمت کود کشاورزی نداشته ایم.

به گزارش تســنیم، یزدان ســیف دیروز در نشست خبری شرکت خدمات 
حمایتی کشــاورزی اظهار کرد: در بخش تأمین کود تلاش شده با بهره وری و 
بهبود عملکرد لجســتیک قیمت تمام شده کودهای کشاورزی را کاهش دهیم 
همچنین به جای آبیاری غرقابی در حوزه کشــاورزی تلاش می شود تا از روش 

استفاده به موقع بهره گیریم.
وی افزود: در سال جاری سعی شده است با افزایش یارانه کودهای داخلی 

از میزان واردات کود بکاهیم.
مدیرعامل شــرکت خدمات حمایتی کشاورزی با بیان اینکه کشاورزان در 
زمــان خرید کود باید به حقوق خود واقف باشــند گفــت: با تکمیل و تدارک 
ســامانه هوشمند نهاده های کشاورزی تلاش شــده که کارگزاران را به سامانه 

صدور فاکتور وصل کنیم.
سیف تأکید کرد از کشاورزان می خواهیم برای اینکه حقوقشان رعایت شود 
از کارگزاری ها در قبال خرید کود طلب فاکتور کنند که این امر علاوه بر امکان 

پیگیری های بعدی برای آنها به سامانه اطلاعاتی ما نیز کمک می کند.
وی یادآور شد: در صورت دریافت فاکتور از کارگزاری ها کشاورزان می توانند 
در صورت عدم رضایت از محصولات خریداری شــده پیگیری های بعدی برای 

آنها انجام شود.
این مقام مسئول در وزارت جهاد کشاورزی اضافه کرد: باشگاه مشتریان ما 
نیز ظرف 15 روز آینده فعال می شــود و خدماتی نظیر مشاوره رایگان، آموزش 
خاک، رســیدگی به شکایات و دریافت پیشنهادات و ارائه کارت تأیید از شبکه 

کارگزاری ها اعطا می شود.
وی در ارتباط با تأمین بذور کشاورزی گفت: در سال جاری تلاش می شود 
که تکنولوژی گواهی بذر را به کشور وارد کنیم و در حال تولید بذور در مزارع 

کشور خودمان هستیم.
سیف در ارتباط با افزایش قیمت کود در سال جاری گفت: تا به این لحظه 

هیچ درخواستی برای افزایش قیمت کود کشاورزی نداشتیم.
وی افزود: شرکتهای پتروشیمی می خواهند کالاهای خود را در بورس عرضه 
کنند و درخواستی برای افزایش قیمت ندارند که این امر ممکن است منجر به 

افزایش یا کاهش قیمت این محصول شود.
مدیرعامل شرکت خدمات حمایتی کشــاورزی تصریح کرد: کود مصرفی 
کشاورزان از اقلام اولویت دار و حساس و مورد حمایت دولت قرار دارد و قیمت 

و توزیع آن تحت کنترل است
وی یادآور شــد: بنابر تصمیم ســتاد تنظیم بازار، کود به قیمت ســابق در 
اختیار کشــاورزان قرار می گیرد و فعلًا هیچ تصمیمی برای عرضه کود اوره در 

بورس کالا وجود ندارد.

* بورس کالای ایران ظرفیت های خود را برای توسعه فعالیت های دانش بنیان 
در زمینه عرضه و فروش تجهیزات و تولید مواد آزمایشــگاهی در چهارمین 
نمایشگاه تجهیزات و مواد آزمایشگاهی ساخت ایران به نمایش می گذارد. به 
گزارش روابط عمومی و امور بین الملل بورس کالای ایران، در این نمایشگاه 
که از ســوی معاونت علمی و فن آوری ریاســت جمهوری از روز یکشنبه الی 
چهارشنبه )5-8 اردیبهشت ماه( در محل نمایشگاه های بین المللی تهران برگزار 
می شود، بورس کالای ایران با برپایی غرفه در طبقه دوم سالن خلیج فارس و 
برگزاری 2 کارگاه آموزشی به معرفی ابزارهای تأمین مالی و مدیریت ریسک 
در بازار کالایی می پردازد. این غرفه از روز 5 الی 8 اردیبهشــت از ســاعت 9 

الی 16 پذیرای مردم است.
* مدیرعامل فرابورس از راه اندازی بازار شرکت های کوچک و متوسط 
در پایان بهار خبر داد و گفت: در سال 94 تنها 6/3 میلیارد دلار اوراق 
بدهی با درآمد ثابت در این بازار معامله شد که جایگاه بازار سرمایه 
را بعد از اســتانبول و مصر به رتبه سوم افزایش داد. امیر هامونی در 
گفت وگو با فارس با اشاره به نخســتین پذیره نویسی اوراق اجاره 
دولت در روز گذشــته گفت: روز 4 اردیبهشت 95 تعداد 5 میلیون 
برگه اوراق بهادار به ارزش 500 میلیارد تومان توسط دولت با هدف 
تسویه قطعی بدهی با شرکت هواپیمایی ماهان و صندوق حمایت و 
بازنشستگی آینده ساز از طریق فرابورس با موفقیت پذیره نویسی و 
عرضه عمومی شد. هامونی با بیان اینکه نرخ اوراق اجاره دولت با سود 
18 درصد و تســویه آن در هر شش ماه یکبار است، عنوان کرد: هر 
یک از این اوراق با نرخ 88 هزار تومان دیروز در بازار ابزارهای نوین 

مالی فرابورس کشف قیمت شد.
* برخلاف وعده سازمان ملی استاندارد، گزارش کیفیت بنزین منتشر نشد. 
قرار بود گزارش کیفیت بنزین طی فروردین ماه از سوی سازمان ملی استاندارد 
منتشر شود.به گزارش ایسنا، گزارش قبلی بنزین هرگز منتشر نشده و در واقع 
محرمانه ماند، اما رئیس سازمان ملی استاندارد سال گذشته وعده داد گزارش 
بعدی کیفیت بنزین محرمانه نخواهد بود. طبق گفته نیره پیروزبخت، آنچه از 
نتیجه تحقیق روی بنزین هشت کلانشهر یعنی تهران، تبریز، مشهد، اراک، 
البرز، اهواز، شیراز و اصفهان، طی فروردین ماه امسال در قالب گزارشی باید 
منتشر می شــد. گزارش بنزینی پیش از آن به این توضیح خلاصه شده بود 
کــه »به صورت کلی بنزین به لحاظ کیفی وضعیت بدی ندارد اما باید گفت 
براساس این گزارش، هم بنزین های تولید داخل و هم بنزین های وارداتی به 

لحاظ کیفی دچار مشکل هستند.«

خبرگزاری حامی دولت:
با وجود برجام مسکن ارزان نمی شود

پوتین:
تحریم ها فرصتی برای

 پیشرفت کشاورزی روسیه شده است

عضو هیئت مدیره  بنیاد برکت:
سرمایه گذاری در مناطق محروم
 از اصول اقتصاد مقاومتی است

یک کارشناس بازار سرمایه:
بورس بیش از برجام به تحقق شعار 

اقتصاد مقاومتی نیاز دارد

یک مسئول دولتی:

کود کشاورزی گران نمی شود

مدیرعامل گروه خودروسازی سایپا با اشاره به نامگذاری 
ســال 1395 از جانب مقام معظم رهبری، اقتصاد مقاومتی را 
راهگشای مشکلات و راه کار برون رفت از معضلات اقتصادی 

کشور دانست.
مهــدی جمالی در نشســت مدیران ارشــد گروه ســایپا گفت: 
اعتقــاد راســخ دارم شــرعاً و قانوناً آنچــه مقام معظــم رهبری با 
ایــده ای اســت  اقتصــاد مقاومتــی مطــرح کرده انــد،  عنــوان 
کــه اولاً از زبــان شــخصیتی روحانی و معنوی بیان شــده اســت

 و ثانیاً ایشــان شخصیتی هســتند که بیش از 30 سال کشور را در 
جنگ و در سخت ترین بحران ها اداره کرده اند و کشور را به سلامت از 
گذرگاه های سخت عبور داده اند و بر همین اساس، ایده اقتصاد مقاومتی 

مقام معظم رهبری در کشــور ایده ناب و راه حل برون رفت کشور از 
مشکلات اقتصادی است.

وی تأکید کرد: در گروه خودروســازی سایپا به اقتصاد مقاومتی 
اعتقاد راســخی وجود دارد و معتقدم که اقتصاد مقاومتی راهگشای 
مشــکلات اقتصادی کشور است و امسال که سال اقدام و عمل است، 
امیدوارم تک تک کارکنان و مدیران گروه ســایپا منویات مقام معظم 
رهبــری و دولت تدبیــر و امید را که راه های خــروج از بحران را در 
تولید ملــی و رفع بیکاری و رکود دانســته اند، نصب العین خود قرار 

دهند.
وی افزود: امیدوارم در ســال جاری شعار سایپا که: تولید پایدار، 
ارتقای رضایت مشــتریان و مدیریت هزینه هاســت، به صورت جدی 

تحقق یابد.
جمالــی گفت: برنامه های ســال 1395 که در راســتای اقتصاد 
مقاومتــی و توســعه پایدار ســایپا تدوین گردیده اســت، در قالب 
دســتورالعمل بــه همــه شــرکت ها ابــلاغ و به صورت مســتمر 
ارزیابــی خواهد شــد و قطعــاً در این ســال پذیرفتــه نخواهد بود 
که هیچ شــرکتی به بهانه کمبــود نقدینگی فعالیتش با رکود مواجه 
شود، چرا که مشکلات شرکت های زیر مجموعه سایپا، زیان انباشته، 
ماده141 و حقوق صاحبان ســهام و نداشتن فعالیت در بازار سرمایه 

خوشبختانه با تدبیری که اندیشه شد برطرف شده است.
وی افزود: باید در ســال 95 حداقل 25 درصد از هزینه های گروه 

را در تأمین مواد اولیه، قطعات و هزینه های بالاسری کاهش دهیم.


